
Folketingets Uddannelsesudvalg
Christiansborg
I forbindelse med behandlingen af (L 3) Forslag til Lov om ændring af lov
om produktionsskoler (Vejledning via Ungdommens
Uddannelsesvejledning, skolernes information og annoncering og
elektronisk indberetning af oplysninger til beregning af kommunalt bidrag)
har 
Folketingets Uddannelsesudvalg i brev af 3. november 2004 stillet mig
følgende spørgsmål:

Spørgsmål 6:
”Ministeren bedes give sin vurdering af, hvor mange elever, der går på
landets produktionsskoler, der ikke tilhører den målgruppe, der er defineret i
loven om produktionsskoler, ligesom ministeren bedes fremlægge
dokumentation for denne vurdering.”

Svar:
Jeg har ingen oplysninger, som giver mig grundlag for at antage, at der er et
problem med, at der er unge på landets produktionsskoler, til hvem skolerne
hjemtager statstilskud, som ikke tilhører den målgruppe, der er defineret i
loven om produktionsskoler. 

Baggrunden for lovforslaget er først og fremmest at sikre, at alle unge, som
ønsker at blive optaget på en produktionsskole, forinden har fået en
kvalificeret og uafhængig vejledning. Ved at forankre denne vejledning i
Ungdommens Uddannelsesvejledning sikres det, at vejledningen er
helhedsorienteret, og at der ikke kan være tvivl om, at vejledningen er givet
uden særlig uddannelses- eller sektorinteresse.

Dette svar fremsendes i 5 eksemplarer.

Med venlig hilsen

Ulla Tørnæs


